

Info

From: MMER / REMM (EC) <ec.mmer-remm.ec@canada.ca>
Sent: Wednesday, July 8, 2020 8:22 AM
To: MMER / REMM (EC)
Subject: Regulations Amending the Metal and Diamond Mining Effluent Regulations: Whale Tail Pit Expansion Project / Règlement modifiant le Règlement sur les effluents des mines de métaux et des mines de diamants : Projet d'agrandissement de la mine Whale Tail

(*Le français suit l'anglais*)

Hello,

This is to inform you that the amendments to the *Metal and Diamond Mining Effluent Regulations* (the Amendments) in relation to the **Whale Tail Pit Expansion Project** (the Project) in Nunavut were published in the *Canada Gazette*, Part II on July 8, 2020. These Regulations list seven water bodies located within the footprint of the Project's attenuation pond and waste rock storage areas to Schedule 2 of the Regulations thereby designating them as tailings impoundment areas.

The Amendments (**SOR/2020-131**) and the associated Regulatory Impact Analysis Statement are available on the *Canada Gazette* website at the following link:

[Regulations Amending the Metal and Diamond Mining Effluent Regulations - Whale Tail Pit Expansion Project](#)

A PDF version is available at: <http://gazette.gc.ca/rp-pr/p2/2020/2020-07-08/pdf/g2-15414.pdf>

Agnico Eagle Mines will be authorized to deposit mine waste in these water bodies once a Fish Habitat Compensation Plan has been approved by the Minister of the Environment and a Letter of Credit to cover the cost of implementation of the plan has been submitted.

For more information, please visit our website at: <https://www.canada.ca/en/environment-climate-change/services/managing-pollution/sources-industry/mining/amendments-metal-diamond-mining-effluent-regulations/whale-tail-pit-mining-project.html>

Sincerely,

Mining and Processing Division / Industrial sectors and Chemicals Directorate
Environment Canada / Government of Canada
351 boulevard Saint-Joseph, 11th floor
Gatineau (Québec) K1A OH3
ec.mmer-remm.ec@canada.ca



Canada

Bonjour,

Ceci est pour vous informer que les modifications au *Règlement sur les effluents des mines de métaux et des mines de diamants* (les modifications) en relation avec le **projet d'agrandissement de la mine Whale Tail** (le projet) en Nunavut ont été publiées dans la partie II de la *Gazette du Canada*, le 8 juillet 2020. Ces modifications permettent l'inscription de sept plans d'eau situés dans l'empreinte du bassin d'atténuation et les aires de stockage des stériles du projet à l'annexe 2 du Règlement afin de les désigner comme dépôts de résidus miniers.

Les modifications (**DORS/2020-131**) ainsi que le résumé de l'étude d'impact de la réglementation sont disponibles sur le site internet de la *Gazette du Canada* :

[Règlement modifiant le Règlement sur les effluents des mines de métaux et des mines de diamants — projet d'agrandissement de la mine Whale Tail](#)

La version PDF est disponible ici: <http://gazette.gc.ca/rp-pr/p2/2020/2020-07-08/pdf/g2-15414.pdf>

Agnico Eagle Mines sera autorisé à déposer des résidus miniers dans ces plans d'eau une fois que le ministre de l'Environnement aura approuvé le plan compensatoire pour l'habitat du poisson et que la lettre de crédit couvrant les coûts de mise en œuvre du plan sera présentée.

Pour plus d'information, veuillez visiter notre site Internet au : <https://www.canada.ca/fr/environnement-changement-climatique/services/gestion-pollution/sources-industrie/exploitation-miniere/modifications-reglement-effluents-mines-métaux-diamants/projet-minier-whetail-pit.html>

Cordialement,

Division mines et traitement / Direction des secteurs industriels et des produits chimiques
Environnement Canada / gouvernement du Canada
351 boulevard Saint-Joseph, 11^{ème} étage
Gatineau (Québec) K1A OH3
ec.mmer-remm.ec@canada.ca



Canada